
Generalforsamling 2016 

 

Tirsdag den 16. marts 2015 afholdtes bestyrelsesforeningens ordinære generalforsamling.  
Mødet fandt sted på Sct. Knuds Gymnasium i Odense.  
  
I alt var 25 gymnasier repræsenteret   
 
  
1. Valg af dirigent  
Foreningens formand, Hans Peter Jensen, bød de fremmødte velkommen og foreslog samtidig 
Peter Lykke-Olesen, bestyrtelsesformand på Bjerringbro Gymnasium, som dirigent i. Valg af 
dirigent blev enstemmigt vedtaget. 
Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var rettidig varslet i 
forhold til vedtægterne.  
  
2. Formandens beretning 
Formandens beretning var udsendt på forhånd, så formanden, Hans Peter Jensen, 
indskrænkede derfor sin fremlæggelse til en kort gennemgang af punkterne i beretningen. 
  
Derudover orienterede formanden om Undervisningsministeriets initiativer målrettet 
bestyrelserne med titlen ”Bestyrelserne i front for kvaliteten”, som er udviklet som et brætspil 
med aktuelle dilemmaer.     
  
Forsamlingen diskuterede den aktuelle økonomiske situation, herunder at skolernes store 
geografiske forskelle bør betinge en vis forståelse i Undervisningsministeriet for at justere 
bevillingerne herefter.  
  
Formanden kvitterede for input og fortalte, at bestyrelsen lagde meget arbejde i at bringe 
bestyrelsesforeningens synspunkter videre, og at afbureaukratisering og regelforenkling, 
ansættelsesforhold for rektorer og placeringen af HF er fokusområder, som bestyrelsen i 
øjeblikket arbejder meget med. Formanden fortalte endvidere, at bestyrelsen, siden 
udsendelsen af indkaldelsen til nærværende møde, har arbejdet på at styrke foreningens profil 
vedr. fremtiden HF, og at bestyrelsen gerne ville delagtiggøre forsamlingen i dette arbejde. 



Herefter gav formanden Nils-Georg Lundberg, bestyrelsesformand for Hjørring Gymnasium og 
HF, ordet.  
  
Nils-Georg Lundberg gennemgik kort de aktuelle problemstillinger, herunder regeringens tanker 
om HF’s placering, VUC’s markering af at de fremadrettet bør tegner HF og dermed også 
udbyder HF, og om hvorvidt HF skal være adgangsgivende til alle videregående uddannelser 
eller kun til korte og mellemlange. Efter en kort diskussion af emnet, var der enighed om 
vigtigheden i, at HF også fremadrettet tilknyttes stx og stor opbakning til bestyrelsens videre 
arbejde med HF. Herefter blev beretningen godkendt. 
  
3. Godkendelse af regnskab 2015 og budget 2016  
Chefkonsulent, Lars Wonsild Pedersen, fremlagde foreningens regnskab for 2015, som 
sammen med budgettet for 2016 blev udleveret på generalforsamlingen. Det var påtegnet af 
Thorvald Rein, Statsautoriseret Revisionsaktieselskab. 
  
Lars Wonsild Pedersen fremhævde, at sidste års kontingentregulering og tilgangen af nye 
medlemmer havde styrket foreningens økonomi, og at der på den baggrund ikke er nødvendigt 
med yderligere kontingentregulering. Foreningens kontingent for 2016 er derfor forsat 8.000 
kr. p. a. 
  
Med udgangspunkt i det omdelte budget for 2016 gennemgik Lars Wonsild Pedersen herefter 
de enkelte poster, herunder planerne om at udvide sekretariatsbetjening med en 
studentermedhjælp, samt en kort præsentation af forenings nye hjemmeside, som 
sekretariatet er ved at lægge sidste hånd på. Dette var der stor opbakning til. 
  
Forsamlingen enedes desuden om, at budgettet fremadrettet fremlægges i samme opsætning 
som den i årsrapporten, (fra og med årsrapporten for 2017). Herefter blev regnskab og budget 
for 2016 godkendt. 
  
4. Valg af revisor 
Bestyrelsen indstillede til valg af Thorvald Rein, Statsautoriseret Revisionsaktieselskab,hvilket 
blev enstemmigt vedtaget 
  
5. Valg til bestyrelsen 



Dirigenten,Peter Lykke-Olesen, konstaterede, at der jf. gældende vedtægter skulle være tre 
medlemmer på valg i lige år og tre i ulige år. Men grundet en ekstraordinær generalforsamling i 
2014, hvor det blev valgt nye medlemmer, var det kommet uorden, således af fire medlemmer 
var valgt ind i 2014. Bestyrelsen havde derfor valgt at vægte kriteriet om en valgperiode på 2 år 
forud for reglen om tre medlemmer på valg. 
  
Dette var der ingen indsiger imod.  
  
6. Rektorenes løn og ansættelse - GBF’s visioner for det fremtidige arbejde  
Dirigenten, Peter Lykke-Olesen, motiverede kort punktet, hvortil der på forhånd var udsendt 
materiale, og overlod herefter ordet til Nils-Georg Lundberg.  
Nils- Georg Lundberg gennemgik herefter bestyrelsens diskussionsoplæg, som beskriver 
foreningens ønsker til ansættelsesform, lønniveau og procedure vedrørende lønfastsættelse og 
fremhævede, at bestyrelsen har været i tæt, god og kritisk dialog med mange interessenter, 
herunder Undervisningsministeriet, Djøf, GymLF og ministeren.  
  
Efter en diskussion af emnet konkluderede Nils-Georg Lundberg, at forsamlingen bakkede op 
bestyrelsens oplæg, og at der var interesse for at udvikle en ”drejebog” vedrørende 
rektoransættelser, som kunne fås ved henvendelse til sekretariatet eller via login på 
hjemmesiden.      
  
7. Eventuelt 
Under dette punkt diskuterede forsamlingen undervisningsministeriets netop udsendte 
vejledende retningslinjer for repræsentation mv. udsendt til bestyrelserne på de almene 
gymnasieskoler, HF-kurser, offentliggjort den 14.marts 2016. Der var enighed om at drøfte 
sagen i bestyrelsen.  
  
Under dette punkt bragte formanden, Hans Peter Jensen, desuden den fremtidige placering af 
generalforsamlingen op. Forsamlingen vedtog at bibeholde rotationsprincippet, således at alle 
landsdele tilgodeses.     
  
Formanden takkede dirigenten for god ledelse af generalforsamlingen. 
 


